

PRAYERS

The Order being read for the consideration of the Business of Supply;

Mr. Mazankowski, seconded by Mr. McKnight, moved,—That this House rejects the centralizing and interventionist policies of the Government as an ideological thrust aimed at introducing socialization of the Canadian economy by the back door and without the authorization of Parliament, and a definite and present threat to the freedom of Canadians.

And debate arising thereon;

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Five Hundred and Eighty-Fifth Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by residents of Canada, concerning the Crowsnest Pass rate, presented by the honourable Member for The Battlefords—Meadow Lake (Mr. Anguish) on Wednesday, June 8, 1983, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Five Hundred and Eighty-Sixth Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by residents of Canada, concerning the testing of the Cruise missile on Canadian soil, presented by the honourable Member for Humboldt—Lake Centre (Mr. Althouse) on Wednesday, June 8, 1983, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Five Hundred and Eighty-Seventh Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by residents of the Province of Quebec, concerning military intervention in Central America, presented by the honourable Member for Shefford (Mr. Lapierre) on Wednesday, June 8, 1983, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

Madam Speaker informed the House that she had received an objection, signed by the honourable Members for Prince Albert, The Battlefords—Meadow Lake, Humboldt—Lake Centre, Saskatoon East, Yorkton—Melville, Dauphin—Swan River, Kootenay East—Revelstoke, Spadina, Winnipeg—Birds Hill and Winnipeg North, filed pursuant to section 20 of the Electoral Boundaries Readjustment Act, chapter E-2, R.S.C., 1970, to the Report of the Electoral Boundaries Commission for the Province of Saskatchewan.

By unanimous consent, it was ordered,—That the objection be printed as an appendix to this day's *Votes and Proceedings*.

PRIÈRE

Il est donné lecture de l'ordre portant prise en considération des travaux des subsides.

M. Mazankowski, appuyé par M. McKnight, propose,—Que la Chambre rejette les politiques centralisatrices et interventionnistes du gouvernement qui constituent une orientation idéologique visant à socialiser l'économie canadienne en procédant par faux-fuyants et sans l'autorisation du Parlement, ainsi qu'un danger certain et présent pour la liberté des Canadiens.

Il s'élève un débat;

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le cinq cent quatre-vingt-cinquième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des résidents du Canada, concernant le tarif du Pas du Nid-de-Corbeau, présentée par l'honorable député de The Battlefords—Meadow Lake (M. Anguish) le mercredi 8 juin 1983, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le cinq cent quatre-vingt-sixième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des résidents du Canada, concernant la mise à l'essai du missile Cruise sur le sol canadien, présentée par l'honorable député de Humboldt—Lake Centre (M. Althouse) le mercredi 8 juin 1983, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le cinq cent quatre-vingt-septième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des résidents de la province de Québec, concernant les interventions militaires en Amérique centrale, présentée par l'honorable député de Shefford (M. Lapierre) le mercredi 8 juin 1983, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

Madame le Président informe la Chambre qu'elle a reçu une opposition signée par les députés de Prince-Albert, The Battlefords—Meadow Lake, Humboldt—Lake Centre, Saskatoon-Est, Yorkton—Melville, Dauphin—Swan River, Kootenay-Est—Revelstoke, Spadina, Winnipeg—Birds Hill et Winnipeg-Nord, qui lui a été transmise aux termes de l'article 20 de la Loi sur la révision des limites des circonscriptions électorales, chapitre E-2, S.R.C., 1970, relativement au rapport de la Commission de délimitation des circonscriptions électorales pour la province de la Saskatchewan.

Du consentement unanime, il est ordonné,—Que le texte de cette opposition soit imprimé en appendice aux *Procès-verbaux* de ce jour.